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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych (nr 31)
19 listopada 2020 r.
Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem 
posła Wiesława Szczepańskiego (Lewica), przewodniczącego Komisji, zreali-
zowała następujący porządek dzienny:

– rozpatrzenie rządowego projektu ustawy o zmianie ustawy o działach 
administracji rządowej oraz niektórych innych ustaw (druk nr 738) – konty-
nuacja.

W posiedzeniu udział wzięli: Michał Dworczyk minister-członek Rady Ministrów, szef Kancelarii 
Prezesa Rady Ministrów ze współpracownikami, Krzysztof Szczucki prezes Rządowego Centrum 
Legislacji, Mikołaj Tarasiuk naczelnik Wydziału Obsługi Prawnej i Legislacyjnej w Departamencie 
Prawnym Ministerstwa Rozwoju, Pracy i Technologii.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Maciej Lewandowski – wicedyrektor Biura 
Legislacyjnego, Magda Jedynak, Ewa Kwiatkowska, Anna Ornat, Anna Pilarska – z sekreta-
riatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Wojciech Miller, Przemysław Sadłoń – legislatorzy 
z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Ponieważ nie ma gości, przedstawię dzisiejsze ustalenia. Szanowni państwo, wznawiam 
obrady. Zgodnie z naszymi ustaleniami o 3.15, gdy przerwałem posiedzenie, dziś rano odbyłem 
rozmowę z panią marszałek. Uczestniczył w niej pan Salomończyk. Była też pani minister – 
szefowa kancelarii i pan minister Dworczyk. Poprosiłem również o wsparcie prawne. Witamy 
panie ministrze. Mówimy tylko o ustaleniach. Poprosiłem, aby panów mecenasów wsparł ktoś 
z kierownictwa biura prawnego. Witam pana dyrektora, który wyjaśnił nam kwestię głoso-
wania. Wczoraj nie przyjęliśmy sprawozdania, ani ustawa nie została odrzucona, wniosek nie 
został przyjęty i był pat. Ustaliliśmy, że zgodnie z obowiązującymi przepisami sprawozdanie 
musi wyjść z Komisji. Albo Komisja przyjmie sprawozdanie wraz z poprawkami, które zostały 
przyjęte w czasie pracy, albo jest wniosek o odrzucenie ustawy. Przedłożymy wtedy wnio-
sek umożliwiający rozpatrzenie ustawy z poprawkami. Nie będzie jakiejkolwiek reasumpcji, 
jeśli chodzi o art. 45 i 50. Odbędziemy dwa głosowania. Pierwsze będzie za przyjęciem spra-
wozdania, wraz z poprawkami. Jeśli ten wniosek nie uzyska akceptacji, wtedy złożę drugi 
wniosek – o odrzucenie ustawy. Jeśli zajdzie sytuacja jak wczoraj, że znowu będzie pat, nie 
zamknę posiedzenia Komisji, ogłoszę przerwę i spotkamy się za godzinę, tak jak przy wybo-
rze papieża, zagłosujemy jeszcze raz. Nie wiem tylko skąd dym pójdzie. Pan minister załatwi 
jakiś ciekły azot. Jeśli nie będziemy mieli pozytywnego rozstrzygnięcia, ogłoszę godzinną 
przerwę. Rozumiem, że w tym czasie Kancelaria Sejmu znajdzie nam kolejną salę lub tą samą 
i jeszcze raz będziemy głosowali, do momentu rozstrzygnięcia. Wtedy będziemy mieli spra-
wozdanie. To też wyjście naprzeciw oczekiwaniom pana posła Szopińskiego. Gdyby miała być 
reasumpcja art. 45, znów siedzielibyśmy kilka godzin, bo do każdej zmiany byłaby zgłoszona 
poprawka.
Mamy następującą sytuację: jeśli okaże się, że sprawozdanie zostanie przyjęte, wtedy 

rząd ma możliwość zgłoszenia w trakcie drugiego czytania poprawki przywracającej. 
W naszym przypadku tę część, która została przyjęta, reguluje wniosek mniejszości pani 
poseł Gill-Piątek. Wtedy z jednej i z drugiej strony kwestia będzie załatwiona. Czy pan 
dyrektor chce coś uzupełnić? Nie. Bardzo dziękuję panu dyrektorowi za uczestnictwo.
Słucham, panie pośle.
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Poseł Jan Szopiński (Lewica):
Panie przewodniczący, zaprezentował pan wizję,  jak sprawozdanie zostanie przyjęte. 
Proszę, aby traktował pan wszystkich równo i zaprezentował wizję, co będzie, jak spra-
wozdanie nie będzie przyjęte.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Powiedziałem, panie pośle. Poddam wniosek o przyjęcie sprawozdania pod głosowanie. 
Jeśli ten wniosek nie zostanie przyjęty, pod głosowanie poddam wniosek o odrzucenie 
ustawy. Jeśli ten wniosek zostanie przyjęty, przedłożymy sprawozdanie, które zostało 
przygotowanie, z informacją, że ten urobek wraz z poprawkami nie został przez Komi-
sję przyjęty. Wtedy kierujemy to na posiedzenie Sejmu i Sejm rozstrzygnie większością 
głosów co z projektem zrobić. Znów pewnie skieruje ten projekt do Komisji i wtedy jak 
rozumiem, będę procedował ustawę ponownie, punkt po punkcie.

Poseł Jan Szopiński (Lewica):
Panie przewodniczący, pragnę bardzo serdecznie przeprosić za to, co powiedziałem. Pra-
cowaliśmy wszyscy razem do godziny 3.00. Widocznie ta praca na mnie tak wpłynęła, 
że nie wszystko rozumiem. Rozumiem, że ustawa o sporcie dla rządu jest tak potrzebna 
i niezbędna, a za chwilę rozpoczynają się zapewne jakieś zawody i igrzyska, więc należy 
je w takim razie najpierw urządzić z posłami. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Nie będę tego komentował. Pan poseł Frysztak.

Poseł Konrad Frysztak (KO):
Prośba do osób obsługujących – posłowie pracujący zdalnie zgłaszają brak transmisji.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Szanowni państwo, najpierw przystąpię do sprawdzenia kworum. Na sali są przedsta-
wiciele poszczególnych klubów. Proszę, aby skontaktowali się państwo ze swoimi przed-
stawicielami, czy każdy z nich ma możliwość zagłosowania. Patrzę na pana posła Adam-
czyka, aby skontaktował się jeszcze z panią poseł Pawłowską. Nie widzę przedstawicieli 
Koalicji Polskiej. Chciałbym, aby państwo sprawdzili, czy państwa przedstawiciele mają 
dostęp do transmisji i głosowania. Tę samą prośbę kieruję do pana posła Kalety i pana 
posła Sipiery, aby sprawdzili czy również ich posłowie mają dostęp do transmisji i gło-
sowania. 
Szanowni  państwo,  zgodnie  z ustaleniami,  sprawdzamy  kworum.  Bardzo  proszę 

o naciśnięcie dowolnego przycisku. Mam prośbę również do pana przewodniczącego Szy-
mańskiego, aby sprawdził czy posłowie Koalicji Obywatelskiej mają już dostęp. Wiem, 
że wczoraj były pewne uwagi co do łączności. Czasami opóźnienie było kilkunastomi-
nutowe. Widać było głosowania na pulpicie, a my jeszcze rozmawialiśmy. Pozwolę sobie 
teraz poczekać kilka minut, zanim zamknę głosowanie. Nie wiem czy pan poseł Adam-
czyk chciał coś dodać? Poczekam aż pani poseł przyjdzie. Teraz zamykam głosowanie 
w sprawie kworum, ponieważ ono niczego nie zmienia. Będziemy głosowali jeszcze dwa 
razy i potwierdzimy tym obecność na Komisji. Aby było kworum, wystarczy 1/3 składu 
osobowego Komisji. Potem przystąpimy do ewentualnego głosowania. Czy wiemy już ilu 
posłów głosowało? Zamykam głosowanie. Proszę o podanie wyników.
Bardzo się cieszę, że nasza Komisja ostatnio cieszy się bardzo dużą frekwencją. Gło-

sowało 36 pań i panów posłów. Stwierdzam, że mamy kworum. Czy mógłbym zobaczyć 
czy pani Pawłowska głosowała? Panie pośle, czy pani poseł idzie na posiedzenie? Widzę, 
że oddała głos. Dobrze. Poczekamy minutę, aż pani poseł pojawi się na sali. Brakuje 
jednej osoby, być może się podłączy i wtedy przystąpimy do głosowania. Pani poseł Pie-
karska jest nieobecna? Nic na to nie poradzę. To już jest problem kolegów i koleżanek 
z Koalicji Obywatelskiej. Wszyscy zostali powiadomieni o posiedzeniu Komisji.

Poseł Jan Szopiński (Lewica):
Panie przewodniczący, nie jest tak do końca,  jak pan mówi. Pracujemy w tej Komisji 
w warunkach,  których  nie  rozumiem. Dlaczego  ustawa  o działach  była  skierowana 
do posłów w poniedziałek, napisana została w poniedziałek i przymusza się nas pistole-
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tem do pracy, że musimy w tej sprawie zagłosować. Pół ustawy, która dotyczy funkcjo-
nowania polskiego sportu z nikim nie zostało skonsultowane, z żadnym związkiem spor-
towym, fachowcem. To jest styl pracy, którego jako samorządowiec z trzydziestoletnim 
stażem, marszałek województwa dwóch kadencji, nie rozumiem. Gdyby było to u mnie 
w sejmiku czy w radzie miasta, mieszkańcy by mnie na widłach wynieśli.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Panie pośle – zwracam się do mojego kolegi klubowego – mogę się z panem tylko zgodzić, 
ale obowiązują określone zasady. Naszym obowiązkiem jest przedstawić sprawozdanie. 
Przyznaję panu rację, ale będzie pan miał możliwość zabrać głos w wystąpieniu sej-
mowym. Odstąpię panu mój czas wystąpienia klubowego – panie pośle, kolego Janku. 
Zgoda?
Proszę o kontakt z panią poseł Pawłowską. Czekamy na nią. Widzę, że zamaskowana 

pani poseł weszła na salę.
Szanowni państwo,  składam wniosek o przyjęcie  sprawozdania ustawy o zmianie 

ustawy o działach administracji rządowej i niektórych innych ustaw, wraz poprawkami, 
które zostały wczoraj przyjęte podczas prac Komisji. Rozumiem, że pan poseł Frysztak 
się zgłasza.

Poseł Konrad Frysztak (KO):
Panie przewodniczący, składam wniosek przeciwny – o odrzucenie ustawy w całości.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dobrze. Ponieważ to wniosek najdalej idący, poddam pod głosowanie wniosek o odrzu-
cenie sprawozdania wraz z przyjętymi poprawkami. Jeśli ten wniosek nie uzyska więk-
szości, mogę uznać, że sprawozdanie zostało przyjęte, czy muszę poddać kolejny wniosek 
pod głosowanie?

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego Maciej Lewandowski:
Będziemy głosowali  raczej w kolejności  zgłoszenia, bo trudno powiedzieć,  że to dalej 
idący wniosek. Trudno  rozstrzygnąć między  tymi wnioskami, który  jest dalej  idący. 
Wydaje mi się, że naturalny jest wniosek za przyjęciem sprawozdania.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dobrze. Szanowni państwo, poddaję wniosek pod głosowanie. Kto z pań i panów posłów 
jest za przyjęciem sprawozdania z ustawy o działach administracji rządowej i zmianie 
innych ustaw, wraz z poprawkami przyjętymi na wczorajszym posiedzeniu naszej Komi-
sji? Kto jest za przyjęciem sprawozdania? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Teraz 
poczekam kilka minut, chyba że będziemy mieli 36–37 głosów. Może być też tak, że pani 
poseł się nie zaloguje. Pani sekretarz powie mi, gdy będzie 36 głosów, wtedy będą wszy-
scy. Nie wiem, czy jedna osoba się zalogowała, czy też nie uczestniczy w posiedzeniu 
Komisji. Przepraszam państwa z obsługi – zniknęło głosowanie. Czekamy.

Poseł Tomasz Szymański (KO):
Jeśli można, z informacji, którą otrzymałem, głosowanie nr 2 dotyczy odrzucenia spra-
wozdania z poprawkami. Czytamy treść, która pojawiła się posłom głosującym zdalnie. 
Jest inna, od tej, którą zaproponował pan przewodniczący.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Szanowni państwo, w takim razie cofam to głosowanie. Powtarzam wniosek. Kto z pań 
i panów posłów… Co się dzieje?

Poseł Konrad Frysztak (KO):
Mamy informację, że nie ma transmisji. 

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Powtórzę wniosek. Mam uprzejmą prośbę do wszystkich będących poza salą, pracujących 
na tabletach, o odświeżenie strony. Powinien pojawić się link do głosowania i transmisja 
posiedzenia. Powtórzę wniosek. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem sprawozda-
nia wraz z poprawkami, rozpatrzonego na wczorajszym posiedzeniu Komisji, z ustawy 
o działach administracji rządowej i zmianie innych ustaw? Bardzo proszę o przystąpie-
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nie do głosowania. Czy już jest dostępne? Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem 
sprawozdania wraz z poprawkami o działach administracji rządowej? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał?  Ile osób głosowało? Musimy poczekać. Proszę osoby, które mają 
problem o odświeżenie strony. Głosujemy za przyjęciem projektu ustawy. Wszyscy zagło-
sowali. Dziękuję. Zamykam głosowanie. Proszę o podanie wyników.
Za głosowało 19, przeciw 17, nikt się nie wstrzymał. Stwierdzam, że Komisja przyjęła 

sprawozdanie wraz z poprawkami. Teraz mam pytanie. Czy musimy głosować jeszcze 
raz? Nie. To zostało przyjęte.
Teraz musimy wskazać posła sprawozdawcę. Pan poseł Szymański.

Poseł Tomasz Szymański (KO):
Jeśli można, Wysoka Komisjo, zgłaszam pana posła Konrada Frysztaka. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Czy są inne kandydatury? Nie słyszę. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, stwierdzę, że pan 
poseł Frysztak będzie przedstawicielem Komisji i będzie sprawozdawał. Tak jak mówił 
o odrzuceniu, teraz będzie mówił o przyjęciu sprawozdania. Rozumiem, że pan poseł 
przedstawi również przebieg posiedzenia Komisji.
Bardzo dziękuję. Rozumiem, że nie ma sprzeciwu. Na tym wyczerpaliśmy porządek 

obrad. Bardzo dziękuję wszystkim za pracę. Przepraszam za wczorajsze posiedzenie 
Komisji, które trwało 5,5 godziny. Rozumiem, że pan minister też w czasie tej debaty 
zrozumiał, że…

Poseł Jan Szopiński (Lewica):
Niech pan nie idzie za daleko.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Jeszcze nie wie pan, co chcę powiedzieć. Chodzi o to, że trzeba konsultować tę ustawę 
ze środowiskiem sportowym. Być może wtedy nie byłoby takich pytań ze strony pana 
posła Szopińskiego. Myślę,  że zaprosi  pan  go na kawę  i panowie  porozmawiają,  aby 
takich sytuacji więcej nie było.
Dziękuje bardzo. Pan poseł Kaleta?

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Króciutko.  Myślę,  że jestem  wyrazicielem  opinii  nas  wszystkich.  Chciałem  bardzo 
podziękować panu przewodniczącemu Wiesławowi Szczepańskiemu za dobre, sprawne 
procedowanie, mimo trudnych warunków. 

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Bardzo dziękuję. Cieszyłbym się, gdyby był inny wynik. 
Zamykam posiedzenie Komisji.


